
M I N I S T E R R A A D 
Ex.nr. 

Nr.4924 
Vergadering gehouden op 

v r i j d a g 20 maart 1970 i n de Trêveszaal, 
aangevangen ' s morgens om 9 uur en 

* s middags voortgezet 

Aanwezigs m i n i s t e r - p r e s i d e n t De Jong en de ministers 
Bakker (punt 1 t/m 9 en 1 1 ) , Beernink, KLompé, 
Luns (punt 1 t/m 9 en 1 1 ) , Lardinois (punt 
1 t/m 9 en 1 1 ) , N e l i s s e n , Polak, Roolvink, 
Schut, Den Toom, Veringa (punt 1 t/m 9 en 11) 
en Witteveen (Afwezig i s m i n i s t e r Udink) 
Voorts z i j n aanwezig de s t a a t s s e c r e t a r i s s e n 
Grapperhaus (punt 1 t/m 9 en 1 1 ) , Grosheide 
(punt 10, 12 t/m 1 7 ) , Keyzer (punt 11) en 
Van Veen (punt 13 t/m 19) 

S e c r e t a r i s s drs.J.Middelburg 
N o t u l a r i s : me j . P. CM. van Benthem 

1. Notulen 

a. Notulen van de vergadering van 13 maart 1970 

De notulen worden v a s t g e s t e l d behoudens de 
w i j z i g i n g e n opgenomen i n b i j l a g e I . 

1 b. Bi.-jlage I van de no t u l e n van 13 maart 1970 met 
w i j z i g i n g e n van de notulen van"ò""lnaart 19'/Ü 

M i n i s t e r N e l i s s e n me 
8 s t e c o n c l u s i e op b l z . 3 van de 
co n c l u s i e van de REA i s . Minis 
dat deze a a n v u l l i n g j u i s t i s ; 
REA gesproken, a l i s n i e t d i r e 
trokken. Het ging echter om de 
het Cen t r a a l Planbureau. Minis 
i n het meerjarenoverzicht dat 

ent dat de toegevoegde 
notulen van 6 maart geen 

t e r Witteveen merkt op 
hie r o v e r i s wel i n de 
c t deze conclusie ge
v e r o n d e r s t e l l i n g e n van 

t e r N e l i s s e n merkt op dat 
i n de REA aan de orde was 

geen v e r o n d e r s t e l l i n g . 
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4 b. Vergaderdata Europese ministerraad (Zie notulen 
m.r, 6 maart '19*70, punt 4c )~ 

M i n i s t e r Luns had z i c h bereid verklaard 
deze middag a l l e e n een gesprek met minister Harmei te 
houden, n i e t verwachtende dat men daaraan een hele 
vergadering van de EEG-raad zou verbinden«, De vorige ver
gadering van de EEG-raad i s ook buiten spreker om 
belegd. H i j had die dag i n de Nederlandse m i n i s t e r 
raad aanwezig w i l l e n z i j n , om 's avonds naar New-York 
te vertrekken waar h i j een gesprek met de heer 
Kiesinger zou hebben» Doordat spreker toen toch naar 
Brussel moest, heeft h i j a l l e e n een t e l e f o n i s c h onder
houd met de heer K i e s i n g e r gehad. Tot eind j u l i i s 
zeker dat geen vergadering van de EEG-raad op v r i j d a g 
z a l worden gehouden. De min i s t e r - p r e s i d e n t meent dat 
hiermee het misverstand i s opgehelderd; h i j bevestigt 
nogmaals dat de v r i j d a g voor vergadering van de 
ministerraad moet worden vrijgehouden. 

4 c. Gesprekken met B r i t s e m i n i s t e r Thomson o.a. over 
toetreding Groot-Brittannië t o t de EEG en landings
rechten i n Hongkong 

M i n i s t e r Luns heeft de vorige dag bezoek 
gehad van de B r i t s e m i n i s t e r Thomson die b e l a s t i s 
met de toetredingsonderhandelingen. De EEG-problematiek 
i s aan de orde gekomen t i j d e n s een déjeuner waaraan ook 
de m i n i s t e r s L a r d i n o i s , N e l i s s e n en Witteveen hebben 
deelgenomen. f s Morgens i s gesproken over de p o l i t i e k e 
samenwerking. M i n i s t e r Thomson was weinig gelukkig 
over hetgeen m i n i s t e r Harmei hem had medegedeeld n l , 
dat inzake de p o l i t i e k e eenwording door de Zes een 
ontwerp zou worden opgesteld waarvan de conclusies 
aan de B r i t s e r e g e r i n g zouden worden medegedeeld. 
Volgens Thomson verwacht de B r i t s e r e g e r i n g zeker 
mee te kunnen spreken over de p o l i t i e k e samenwerking. 
M i n i s t e r Harmei had gezegd d i t met m i n i s t e r Thomson eens 
te z i j n , maar het standpunt van de Zes te moeten over
brengen. Spreker heeft m i n i s t e r Thomson gezegd dat het 
Nederlandse standpunt was dat de eerste indrukken over 
een p o l i t i e k e samenwerking aan Groot-Brittannië zouden 
worden overgebracht en dan de r e a c t i e van dat land 
moest worden afgewacht. In geen geval zou Groot-
Brittannië met voldongen f e i t e n moeten worden gecon
fr o n t e e r d . Spreker heeft toegezegd de kwestie deze 
middag nog met m i n i s t e r Harmei te z u l l e n bespreken. 
Ten aanzien van de toetredingsprocedure heeft spreker 

gezegd dat een eerste 
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gezegd dat een eerste vergadering met a l l e kandidaten 
zou moeten worden gehouden waarbij gestreefd moet 
worden naar g e l i j k t i j d i g e ondertekening. Indien d i t 
n i e t mogelijk i s z a l Noorwegen mogelijk l a t e r t o t 
ondertekening over kunnen gaan. Vanaf het moment van 
tekening van de overeenkomst z a l Groot-Brittannië 
evenals i n d e r t i j d met F r a n k r i j k het geval was een 
uitzonderingsregiem moeten worden gegeven. Tijdens 
het déjeuner heeft m i n i s t e r L a r d i n o i s de landbouw
s i t u a t i e t o e g e l i c h t en m i n i s t e r V/itteveen een u i t 
eenzetting gegeven over de plannen voor een monetaire 
i n t e g r a t i e waarbij h i j opmerkte dat een d e r g e l i j k e 
i n t e g r a t i e n i e t mogelijk zou z i j n zonder een voldoende 
economische i n t e g r a t i e . M i n i s t e r Thomson verklaarde 
met nadruk dat zowel de conservatieven a l s de s o c i a 
l i s t e n hopen dat de toetredingsonderhandelingen zo 
spoedig mogelijk z u l l e n aanvangen. 

M i n i s t e r Witteveen voegt hieraan toe dat 
naar z i j n mening een monetaire en economische i n t e 
g r a t i e en een vergaande p o l i t i e k e samenwerking mee
brengen dat gezamenlijk b e s l i s s i n g e n over belang
r i j k e begrotingspunten moeten worden genomen. In het 
gemeenschappelijk orgaan z a l h i e r o v e r b i j meerderheid 
van stemmen moeten worden b e s l i s t . Ook m i n i s t e r 
Thomson had h i e r begrip voor. Voorts l i j k t het spreker 
n u t t i g , a l s tussen beide landen de gemeenschappelijke 
landbouwpolitiek en de consequenties daarvan nader wordt 
bekeken, mede omdat de v i s i e van m i n i s t e r Thomson op 
d i t punt s t e r k afweek van die van m i n i s t e r L a r d i n o i s . 
M i n i s t e r L a r d i n o i s merkt op dat wel d u i d e l i j k i s dat 
men i n f e i t e a l met de onderhandelingen b e z i g i s ; h i j 
i s het met m i n i s t e r Witteveen eens dat i n onderling 
overleg v e e l misverstand kan worden weggewerkt. 
Spreker i s dan ook gaarne b e r e i d t o t nader b i l a t e r a a l 
overleg. 

M i n i s t e r Luns h e e f t b i j m i n i s t e r Thomson 
met de grootste klem aangedrongen op v e r l e n i n g van 
landingsrechten aan de KLM i n Hongkong en h i e r b i j 
nogmaals verwezen naar de b e l o f t e die m i n i s t e r Brown 
voor diens a f t r e d e n aan de m i n i s t e r - p r e s i d e n t en 
spreker heeft gedaan. M i n i s t e r Thomson heeft toegezegd 
hieraan aandacht te z u l l e n besteden en heeft d i t ook 
i n z i j n t e l e v i s i e - i n t e r v i e w medegedeeld. 

4 d. Verenigde Staten ... 


